

Bern, 16. Januar 2018

For English version see below please.



(Post)Doc Programm Überfachliche Kompetenzen – Schlüsselqualifikationen für die universitäre und ausseruniversitäre Laufbahn

Das Kursprogramm ist komplementär zu dem bestehenden Angebot an der Universität Bern konzipiert und speziell auf die Bedürfnisse der Doktorierenden und Postdoktorierenden ausgerichtet. Es verfolgt in Umsetzung der Strategie 2021, Teilstrategie Nachwuchsförderung das Ziel, den wissenschaftlichen Nachwuchs auf eine anspruchsvolle Tätigkeit inner- oder ausserhalb der Universität vorzubereiten. Themen sind beispielsweise Projektmanagement, Postergestaltung, Wissenschaftliches Schreiben, Wirtschafts-Know-how, Verhandlungstechniken etc. Die Workshops finden auf deutsch oder englisch statt und sind gratis. Sie zeichnen sich aus durch:

- Individuelles Feedback der Expertinnen und Experten
- intensives Lernen in kleinen Gruppen
- die Möglichkeit zur fächerübergreifenden Vernetzung

Die Anmeldung für das Kursprogramm Frühjahrssemester 2018 ist eröffnet. Gerne können Sie die Information an Doktorierende und Postdoktorierende weiterleiten: www.ufk.unibe.ch
Für Fragen, Anregungen oder Themenvorschläge können Sie mich gerne kontaktieren.

Mit freundlichen Grüssen

Maj-Britt Niemi

**(Post)Doc Program Transferable Skills –
Key Qualifications for the academic or
non-academic Career**



The program is conceptualized complementary to existing offers at University of Bern and tailored to specific needs of PhD students and postdoctoral researchers. Implementing the university's 'Strategy 2021' (sub-strategy 'targeted promotion of the academics of the future') it aims to prepare young academics for a demanding position within or outside academia.

Topics include Project Management, Posterdesign, Scientific Writing, Business-Know-how, Negotiation Skills etc. Workshops take place in either English or German and are free of charge. Workshops are characterized by

- individual feedback from the experts
- intensive learning in small groups
- multidisciplinary networking opportunities

Registration for spring semester workshops is open. Feel free to forward this information to doctoral students and postdoctoral researchers. Information is available here:

www.ufk.unibe.ch

Please do not hesitate to contact me if you have questions, remarks or workshop proposals.

Kind regards,

Maj-Britt Niemi



Do you have the right tool
for your career?

u^b

^b
UNIVERSITÄT
BERN

Your tool: **Key Skills!**

Überfachliche Kompetenzen – Key Skills für die Karriere wie z. B. wissenschaftliches Schreiben und Publizieren, Projektmanagement, Verhandlungsstrategien oder Präsentationstechniken spielen im universitären und ausseruniversitären Arbeitsleben eine mindestens so grosse Rolle wie die fachliche Qualifikation.

Komplettieren Sie Ihr berufliches Profil mit unserem (Post)Doc-Programm **Überfachliche Kompetenzen**.
www.ufk.unibe.ch

- effektives Lernen in kleinen Gruppen
- individuelles Feedback von Expertinnen und Experten
- fächerübergreifendes Netzwerken

Kontakt

Überfachliche Kompetenzen

Universität Bern
Vizerektorat Entwicklung
Dr. Maj-Britt Niemi
Hochschulstrasse 6
3012 Bern
Tel. +41 31 631 82 26
ufk@entwicklung.unibe.ch

www.ufk.unibe.ch

Transferable Skills – key skills for your career such as scientific writing and publishing, project management, negotiation and presentation skills are at least as essential as subject-related skills in research as well as on the job market outside academia.

Complete your professional profile by attending our (Post)Doc Program **Transferable Skills**.
www.ufk.unibe.ch

- intensive learning in small groups
- individual feedback from experts
- multidisciplinary networking

Contact

Transferable Skills

University of Bern
Vice-Rectorate Development
Dr. Maj-Britt Niemi
Hochschulstrasse 6
3012 Bern
Phone +41 31 631 82 26
ufk@entwicklung.unibe.ch